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PROTOKÓŁ Nr XXVI / 2013 

 

z obrad sesji 

Rady Miasta Mława 

odbytej w dniu 26 lutego 2013r. 

w sali Miejskiego Domu Kultury 

 

 

 
Obrady dwudziestej szóstej zwyczajnej sesji Rady Miasta Mława  

otworzył Przewodniczący Rady Miasta Krzysztof Wasiłowski o godz.13oo. 
 
 
Powitał serdecznie Burmistrza Miasta Sławomira Kowalewskiego,  

Zastępcę Burmistrza Janinę Budzichowską, Panie i Panów Radnych, Sekretarza  
Miasta Mariusza Szczechowicza, Skarbnika Miasta Henryka Antczaka,  
Przewodniczących Zarządów Osiedli, naczelników wydziałów, prezesów spółek 
komunalnych, kierowników jednostek podległych, przedstawicieli mediów oraz 
mieszkańców miasta. 

 
Ad. pkt 2 
 

Przewodniczący Rady Miasta Krzysztof Wasiłowski stwierdził, że na  
sali jest quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał . 
 
Zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 
 
 Uwag nie wniesiono, Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie  
/ 20 głosami za / przegłosowała zaproponowany porządek obrad . 
 
Ad. pkt 3 
 

Przewodniczący Rady Miasta  na Sekretarza Obrad zaproponował  
radnego Janusza Wojnarowskiego. 

 
Radny Janusz Wojnarowski wyraził zgodę. 

 
Ponieważ innych kandydatur nie zgłoszono w wyniku jawnego głosowania 

/ 20 głosami za / Sekretarzem Obrad XXVI sesji Rady Miasta został wybrany  
radny Janusz Wojnarowski. 
 
Ad. pkt 4 

 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował , że protokoł  z XXV sesji  

Rady Miasta odbytej w dniu 30 stycznia 2013r. był wyłożony w biurze rady 
 w siedzibie Urzędu Miasta i każdy radny mógł się zapoznać. 
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Zapytał, czy są uwagi do protokołu.  
 
Ponieważ uwag nie zgłoszono zaproponował przyjęcie protokołu bez 

odczytywania.. 
 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miasta jednogłośnie  
/ 20 głosami za / przyjęła protokoł z XXV sesji Rady Miasta odbytej w dniu  
30 stycznia 2013r. 
 
Ad. pkt 5 
 
Skarbnik Miasta Henryk Antczak przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2013r. wraz z autopoprawką Nr 1 i Nr 2. 
Powodem tych zmian jest rozdysponowanie wolnych środków z lat ubiegłych. 
 
Autopoprawka Nr 1 
Dokonuje się zmiany w załączniku Nr 1 ( wydatki ) do projektu uchwały  w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na  2013r.   

 

WYDATKI (+520 441,00 zł) w tym: 

Dział 600 – Transport i łączność (+60 000,00 zł) 

Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne (+60 000,00 zł) 

Zwiększenie planu finansowego Urzędu Miasta Mława w kwocie 

(+60 000,00 zł) z przeznaczeniem na zimowe utrzymanie dróg gminnych w 

roku 2013. 

Dział 710 – Działalność usługowa (+125 685,00 zł) 

Rozdział 71014 – Opracowania geodezyjne i kartograficzne (+125 685 zł) 

Zwiększenie planu finansowego Urzędu Miasta Mława w kwocie 

(+125 685,00 zł) z przeznaczeniem na wydatki związane z; 

-  opracowaniem projektów decyzji  o warunkach zabudowy oraz decyzji o 

ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 

- wyceną lokali mieszkalnych w celu przygotowania ich do sprzedaży 

- wyceną nieruchomości,  

- podziałem nieruchomości, 

- inwentaryzacji lokali ( lokali do sprzedaży)  

- ogłoszeniem w prasowych. 

Dział 750 – Administracja publiczna (+71 756,00 zł) 

Rozdział 75023 – Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) 

(+71 756,00 zł). 

Zwiększenie planu finansowego dla Urzędu Miasta Mława w kwocie 

(+71 756,00 zł) z przeznaczeniem na zakup usług pozostałych. 

Dział 801 – Oświata i wychowanie (+263 000,00 zł) 

Rozdział 80101 – Szkoły podstawowe (+263 000,00 zł). 

- zwiększenie planu finansowego dla Zespołu Placówek Oświatowych Nr 1 
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w Mławie w kwocie (+43 000,00 zł) z przeznaczeniem na malowanie dachu 

Sali gimnastycznej,  wymianę okien w łączniku szkoły od strony boiska oraz 

wyposażenia do gabinetu logopedycznego, 

- zwiększenie planu finansowego  dla Zespołu Placówek Oświatowych Nr 2 

w Mławie w kwocie (+8 000,00 zł) z przeznaczeniem na wykonanie 

wewnętrznego chodnika, 

- zwiększenie planu finansowego dla Miejskiego Przedszkola 

Samorządowego Nr 4 w Mławie w kwocie (+12 000,00 zł) na wykonanie 

projektu dotyczącego dostosowania dwóch klatek schodowych do wymagań 

sfery pożarowej, 

- zwiększenie planu finansowego Urzędu Miasta Mława w kwocie 

(+200 000,00 zł) z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego 

pn: „ Budowa boisk sportowych przy Zespole Placówek Oświatowych Nr 1 

w Mławie”. 

 

 Dokonuje się zmiany w planie wydatków na zadania inwestycyjne na 

2013 rok nieobjętych Wieloletnią Prognozą Finansową.    

Zwiększa się środki w kwocie (+200 000,00 zł) na zadanie  inwestycyjne pn: 

„ Budowa boisk sportowych przy Zespole Placówek Oświatowych Nr 1 w 

Mławie”. 

Powyższe zmiany powodują zamianę  § 3 projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok, który po zmianie otrzymuje 
brzmienie: 
„Plan wydatków na zadania inwestycyjne na 2013 rok nieobjęte Wieloletnią 
Prognozą Finansową uległ zmianie, zgodnie z załącznikiem nr 2 do 
niniejszej uchwały”.   
 

 Dokonuje  się zmiany w przychodach i rozchodach budżetu  2013 

roku stanowiących załącznik nr 2 do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na  2013r. polegających na zwiększeniu przychodów z 

tytułu wolnych środków w kwocie (+ 520 441,00 zł). Dokonuje się zmiany 

numeru ww. załącznika po zmianach załącznik otrzymuje numer „3”  

Przychody budżetu po zmianie  wynoszą (+ 4 464 728,62 zł)  z czego na ; 

- pokrycie deficytu budżetu  1 664 728,62 zł. 

- wykup papierów wartościowych (obligacji komunalnych) w kwocie 

2 800 000 zł. 

 

 Dochody budżetu miasta  nie uległy zmianie i wynoszą 

79 557 949,00 zł. 

 Wydatki budżetu miasta uległy zmianie i wynoszą  81 222 677,62 zł 

Deficyt budżetu w kwocie (-1 664 728,62 zł) zostanie pokryty wolnymi 

środkami. 
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Autopoprawka Nr 2  Dokonuje się zmiany w dochodach budżetu miasta na 

2013  rok - zmiany powodują wprowadzenie  do projektu uchwały  w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 załącznika nr 1. 

Dział 758 – Różne rozliczenia (-24 971,00 zł) 

Rozdział 75801 – Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek 

samorządu terytorialnego (-24 971,00 zł). 

Zmniejszenie subwencji oświatowej w kwocie (-24 971,00 zł) zgodnie z 

pismem ST3/4820/2/2013/RD-5859 Ministra Finansów z dnia 14 lutego 

2013r. 

 Załącznik nr 1 (wydatki ) do projektu  uchwały  w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2013 otrzymuje brzmienie „ załącznik nr 2” 

 Załącznik nr 2 (plan wydatków na zadania inwestycyjne na 2013 rok 

nieobjęte Wieloletnią Prognozą Finansową )  do projektu  uchwały  w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 otrzymuje brzmienie 

 „ załącznik nr 3”. 

 Załącznik nr 3 (przychody i rozchody budżetu 2013)  do projektu  

uchwały  w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 otrzymuje 

brzmienie „ załącznik nr 4”. 

 

Dochody budżetu miasta uległy zmianie i wynoszą 79 532 978,00 zł  

Wydatki budżetu miasta nie uległy zmianie i wynoszą 81 222 677,62 zł  

Deficyt budżetu w kwocie (-1 689 699,62 zł) zostanie pokryty wolnymi 

środkami z lat ubiegłych. 

Przychody budżetu miasta uległy zmianie i wynoszą 4 489 699,62 zł  

z czego na; 

- pokrycie deficytu budżetu w kwocie 1 689 699,62 zł 

- wykup papierów wartościowych (obligacji komunalnych) w kwocie 

2 800 000 zł. 

 
DOCHODY (-24 971,00 zł) 
Dział 758 – Różne rozliczenia (-24 971,00 zł) 

Rozdział 75801 – Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek 

samorządu terytorialnego (-24 971,00 zł). 

Zmniejszenie subwencji oświatowej w kwocie (-24 971,00 zł) zgodnie  

z pismem ST3/4820/2/2013/RD-5859 Ministra Finansów z dnia 14 lutego 

2013r. 

 

WYDATKI (+1 664 728,62 zł) 

Dział 600 – Transport i łączność (+60 000,00 zł) 

Rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne (+60 000,00 zł) 

Zwiększenie planu finansowego Urzędu Miasta Mława w kwocie 

(+60 000,00 zł) z przeznaczeniem na zimowe utrzymanie dróg gminnych  

w roku 2013,. 
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Dział 710 – Działalność usługowa (+125 685,00 zł) 

Rozdział 71014 – Opracowania geodezyjne i kartograficzne 125.685zł. 

Zwiększenie planu finansowego Urzędu Miasta Mława w kwocie 

(+125 685,00 zł) z przeznaczeniem na wydatki związane z: 

-  opracowaniem projektów decyzji  o warunkach zabudowy oraz decyzji o 

ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 

- wyceną lokali mieszkalnych w celu przygotowania ich do sprzedaży, 

- wyceną nieruchomości,  

- podziałem nieruchomości, 

- inwentaryzacji lokali ( lokali do sprzedaży ),  

- ogłoszeniem w prasowych. 

Dział 750 – Administracja publiczna (+70 609,32 zł) 

Rozdział 75023 – Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) 

(+70 609,32 zł),  

- zwiększenie planu finansowego dla Urzędu Miasta Mława w kwocie 

(+71 756,00 zł) z przeznaczeniem na zakup usług pozostałych, 

- zmniejszenie planu wydatków z tytułu zakupu usług pozostałych w kwocie  

(-1 146,68 zł) z przeznaczeniem na realizację projektu „ Dziecięca 

Akademia Przyszłości” w ramach działania 9.1.2 POKL.  

Dział 801 – Oświata i wychowanie (+408 434,30 zł) 

Rozdział 80101 – Szkoły podstawowe (+263 000,00 zł) 

- zwiększenie planu finansowego dla Zespołu Placówek Oświatowych Nr 1 

w Mławie w kwocie (+43 000,00 zł) z przeznaczeniem na malowanie dachu 

Sali gimnastycznej,  wymianę okien w łączniku szkoły od strony boiska oraz 

wyposażenia do gabinetu logopedycznego, 

- zwiększenie planu finansowego  dla Zespołu Placówek Oświatowych Nr 2 

w Mławie w kwocie (+8 000,00 zł) z przeznaczeniem na wykonanie 

wewnętrznego chodnika, 

- zwiększenie planu finansowego dla Miejskiego Przedszkola 

Samorządowego Nr 4 w Mławie w kwocie (+12 000,00 zł) na wykonanie 

projektu dotyczącego dostosowania dwóch klatek schodowych do wymagań 

sfery pożarowej, 

- zwiększenie planu finansowego Urzędu Miasta Mława w kwocie 

(+200 000,00 zł) z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego 

pn: „ Budowa boisk sportowych przy Zespole Placówek Oświatowych Nr 1 

w Mławie”. 

Rozdział 80195 – Pozostała działalność (+145 434,30 zł) 

Zwiększenie wydatków w planie finansowym Urzędu Miasta w kwocie 

(+145 434,30 zł) w tym: 

-  realizacja projektu „ Dziecięca Akademia Przyszłości” w ramach działania 

9.1.2 POKL w kwocie (+ 1 146,68 zł) z tego dla:Zespołu Placówek 

Oświatowych Nr 2 w Mławie w kwocie 286,67 zł Szkoły Podstawowej Nr 6 w 
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Mławie w kwocie 286,67 zł Szkoły Podstawowej Nr 7 w Mławie w kwocie 

573,34 zł ( realizacja 2 projektów), 

- realizacja projektu „ Indywidualizacja procesu nauczania i wychowania 

uczniów klas I-III mławskich szkół podstawowych” w ramach działania 9.1.2 

POKL w kwocie (+ 144 287,62 zł). 

Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (+1 000 000 zł) 

Rozdział 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby (+1 000 000,00 zł) 

Zwiększenie wydatków w planie finansowym Urzędu Miasta w kwocie  

(+ 1 000 000,00 zł) z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne pn: „ 

Przebudowa, nadbudowa i rozbudowa MDK przy ul. Stary Rynek 13 w 

Mławie – etap I „. Zadanie ujęte w Wieloletnie Prognozie Finansowej.  

 

 Dokonuje się zmiany w planie wydatków na zadania inwestycyjne na 

2013 rok nieobjętych Wieloletnią Prognozą Finansową.    

Zwiększa się środki w kwocie (200 000,00 zł) na zadanie  inwestycyjne pn: „ 

Budowa boisk sportowych przy Zespole Placówek Oświatowych Nr 1 w 

Mławie”. 

 

 Dokonuje  się zmiany w przychodach i rozchodach budżetu 2013r. 

polegających na zwiększeniu przychodów z tytułu wolnych środków w 

kwocie (1 689 699,62 zł).   

Przychody budżetu po zmianie  wynoszą (4 489 699,62 zł) z czego na ; 

- pokrycie deficytu budżetu w kwocie 1 689 699,62 zł. 

- wykup papierów wartościowych (obligacji komunalnych) w kwocie 

2 800 000,00 zł. 

 Rozchody budżetu miasta na wykup obligacji komunalnych nie uległy 

zmianie i wynoszą 2 800 000,00 zł. 

 

Dochody budżetu na 2013r  -  79 532 978,00 zł. 

Wydatki  budżetu na 2013   -   81 222 677,62 zł 

 Deficyt budżetu w kwocie (1 689 699,62 zł ) pokryty przychodami 

pochodzącymi z wolnych środków z lat ubiegłych. 

 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Budownictwa, Gospodarki  
Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 
 
Radny Jerzy Rakowski 
nadmienił, że na posiedzeniu Komisji Budżetu zapytał o wysokość wolnych środków,  
nie została podana kwota. Kolejny raz przeznacza się środki na inwestycje, jest to 
oczywiście ważna sprawa ale cały czas kwota tych środków się zmniejsza.  
Jaka kwota wolnych środków za 2012r. pozostała jeszcze do rozdysponowania. 
 
Skarbnik Miasta  
wyjaśnił, że wysokość tych środków się nie zmniejsza, a przeciwnie zwiększa. 
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Sprawozdanie z wykonania budżetu zostało dostarczone do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, ostateczne szlify jeszcze trwają i nie chciałby podawać kwoty  
ponieważ ta informacja jest informacją publiczną a kwota może ulec być może 
niewielkiej zmianie. Jest to na pewno znacząca kwota powyżej 4.5 mln.zł, która 
pozostanie do rozdysponowania. 
 
Radny Artur Dębski 
zaznaczył, że w budżecie na 2013r. znacząco zostały obcięte środki na kulturę.  
Teraz przeznacza się środki na sport tj. budowę boisk przy Zespole Placówek 
Oświatowych i remont Miejskiego Domu Kultury i jest to dobra decyzja.  
Prosi o podanie wizji dotyczącej remontu i rozbudowy MDK. 
 
Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski 
w dalszej części dzisiejszej sesji zostanie przedstawiona prezentacja.  
 
Radny Marek Kiełbiński 
zwrócił uwagę, że najpierw głosowana jest uchwała o przeznaczeniu środków na remont, 
a następnie prezentacja. 
Zapytał, czy Dyrektor MDK stara się o pozyskanie na ten cel środków z zewnątrz i czy 
jest jakakolwiek szansa. Chodzi o to żeby ten remont nie był w całości pokryty ze 
środków z budżetu miasta ale również z funduszy unijnych. 
 
Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski 
wyjaśnił, że jest dokumentacja , która będzie wykorzystana i zostanie rozpoczęta 
modernizacja tego obiektu. Stan obiektu jest w nienajlepszym stanie, co pokaże 
prezentacja, która na pewno przekona nas wszystkich, że ten remont trzeba rozpocząć. 
Poinformował, że czynione są od wielu miesięcy starania o pozyskania środków z dwóch 
źródeł tj. Norweskiego Mechanizmu Finansowego i Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego JESSICA. W ciągu najbliższych dwóch miesięcy powinna być decyzja w 
tej sprawie. Jeśli Wysoka Rada podejmie uchwałę i przeznaczy na ten cel środki to przy 
rozpatrywaniu wniosku będzie wiadomo, że mamy na ten cel przeznaczone własne 
środki. Planuje się wykonanie modernizacji i rozbudowę MDK rozłożyć na okres 3 lat. 

 
 

Rada Miasta w glosowaniu jawnym jednogłośnie / 21 głosami za / 
podjęła wraz z autopoprawkami 

 
UCHWAŁĘ  Nr XXVI / 266 / 2013 

 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013r. 
 
Ad. pkt 6 
 
Skarbnik Miasta Henryk Antczak przedstawił również projekt uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława. 
 

  Dochody  budżetu miasta na rok 2013 zmniejsza się (-24 971,00 zł), 

plan po zmianach wynosi 79 532 978,00 zł, w tym: 

-  dochody bieżące (-24 971,00 zł) wynoszą  - 77 610 093,00 zł,  

-  dochody majątkowe wynoszą - 1 922 885,00 zł. 
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 Wydatki budżetu miasta na rok 2013 zwiększa się (+1 664 728,62 zł), 
plan po zmianach wynosi 81 222 677,62 zł, w  tym: 
-  wydatki bieżące (+464 728,62 zł) wynoszą  - 69 344 535,43 zł  
-  wydatki majątkowe (+1 200 000,00) wynoszą - 11 878 142,19 zł.  

 

Zmiany w wykazie przedsięwzięć wieloletnich w latach 2013-2040 

 W zakresie wydatków wykazanych z załączniku 2 „programy, 

projekty lub zadania związane z programami realizowanymi z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3.   

Zmianie ulega plan wydatków dotyczących następujących przedsięwzięć: 

1. Projekt pn. „Dziecięca Akademia Przyszłości – SP nr 6, łączne nakłady 

finansowe zmniejsza się o kwotę (-319,35zł) i wynoszą 17 704,65 zł. 

Plan wydatków na rok 2013 ulega zwiększeniu (+286,67 zł) i wynosi 

11 916,67 zł. 

2. Projekt pn. „Dziecięca Akademia Przyszłości – ZPO nr 2, łączne nakłady 

finansowe zmniejsza się o kwotę (-405,33zł) i wynoszą 17 618,67 zł. 

Plan wydatków na rok 2013 ulega zwiększeniu (+286,67 zł) i wynosi 

11 916,67 zł. 

3. Projekt pn. „Dziecięca Akademia Przyszłości – SP nr 7 – projekt I, 

łączne nakłady finansowe zmniejsza się o kwotę (-365,73 zł) i wynoszą 

17 658,27 zł. Plan wydatków na rok 2013 ulega zwiększeniu (+286,67 zł) 

i wynosi 11 916,67 zł. 

4. Projekt pn. „Dziecięca Akademia Przyszłości – SP nr 7 – projekt II, 

łączne nakłady finansowe zmniejsza się o kwotę (-365,73 zł) i wynoszą 

17 658,27 zł. Plan wydatków na rok 2013 ulega zwiększeniu (+286,67 zł) 

i wynosi 11 916,67 zł. 

5. Projekt pn. „Indywidualizacja procesu nauczania i wychowania uczniów 

klas I-III mławskich szkół podstawowych, łączne nakłady finansowe nie 

uległy zmianie i wynoszą 368 928,00 zł. Plan wydatków na rok 2013 

ulega zwiększeniu (+144 287,62 zł) i wynosi 185 537,62 zł.. 

 

W części c „programy i projekty lub zadania pozostałe (inne niż 

wymienione w lit. a i b) załącznika nr 2 wprowadzono nowe 

przedsięwzięcie inwestycyjne pn. „Przebudowa, nadbudowa i 

rozbudowa MDK przy ul. Stary Rynek 13 w Mławie - etap I” Okres 

realizacji przewidywany jest na lata 2013-2015, a łączne nakłady 

finansowe wynoszą 4 900 000,00 zł, plan wydatków w poszczególnych 

latach przedstawia się następująco: 

- rok 2013 – plan 1 000 000,00 zł, 

- rok 2014 – plan 1 900 000,00 zł, 

- rok 2015 – plan 2 000 000,00 zł. 

 

Informacja Burmistrza Miasta Mława o relacji, o której mowa w art. 243 
ustawy z dnia  27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. 
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Zgodnie z art. 243 ufp informuję, że relacja łącznej kwoty przypadających w 

danym roku budżetowym spłat rat kredytów i pożyczek, wykupu 

wyemitowanych obligacji komunalnych oraz potencjalnych spłat kwot 

wynikających z udzielonych poręczeń i gwarancji wraz z należnymi  w 

danym roku odsetkami  w poszczególnych latach przedstawia się 

następująco: 

- rok 2013  -    9,66%   

- rok 2014  -  10,17 %  

- rok 2015  -  11,48 %  

 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Budownictwa, Gospodarki  
Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Budżetu  i uzyskał pozytywną opinię. 
 
 

Rada Miasta w glosowaniu jawnym jednogłośnie / 21 głosami za / 
podjęła 

 
UCHWAŁĘ  Nr XXVI / 267 / 2013 

 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława 
 
 
Ad. pkt 7 
 
Prezes Zakładu Wodociągów, Kanalizacji i Oczyszczalnia Ścieków 
„WOD-KAN” Sp. z o.o w Mławie przedstawił projekt uchwały w sprawie 
"zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków, obowiązujące na terenie Miasta Mława dla 
odbiorców usług w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków świadczonych przez Zakład Wodociągów, 
Kanalizacji i Oczyszczalnia Ścieków "WOD-KAN" Sp. z o.o. w Mławie.  
 
 Prezes Zakładu Wodociągów, Kanalizacji i Oczyszczalnia Ścieków 
przedstawił prezentację doświadczeń Mławy w realizacji usług wodno- 
kanalizacyjnych.  
 
 Poinformował, że 70 dni przed terminem wejścia w życie uchwały 
Spółka ma obowiązek złożyć wniosek taryfowy do Burmistrza Miasta.  
W związku z tym 18 stycznia br. taki wniosek został złożony.  
Wniosek  został sprawdzony przez pracowników Wydziału GKiM pod kątem 
prawidłowości zaliczenia kosztów i przestrzegania procedury.  
Wniosek uzyskał również pozytywną opinię Rady Nadzorczej. 
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TARYFY 

DLA ZBIOROWEGO ZAOPATRZENIA W WODĘ 
I ZBIOROWEGO ODPROWADZANIA ŚCIEKÓW 

obowiązujące na terenie Miasta Mława dla odbiorców usług w zakresie 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 
świadczonych przez Zakład Wodociągów, Kanalizacji i Oczyszczalnia 
Ścieków " WOD-KAN " sp. z o.o.  w Mławie na okres: od dnia 01 kwietnia 
2013 r. do dnia 31 marca 2014 r. 
 
1.Informacje ogólne 

Niniejsze taryfy została opracowana przez Zakład Wodociągów, Kanalizacji 
i Oczyszczalnia Ścieków "WOD-KAN" sp. z o.o. w Mławie i stanowią 
zestawienie cen i stawek opłat  za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązujących na terenie Miasta Mława 
na okres 12 miesięcy od dnia 01 kwietnia 2013r. do dnia 31 marca 2014 r. 
Taryfy określają także warunki ich stosowania. 
Opracowane zostały na podstawie zasad określonych w art. 20 - 23 ustawy  
z dnia 7.06.2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków  ( tekst jednolity Dz.U. z 2006 r.Nr 123, poz.858 z 
poz. zm.) zwanej dalej „ustawą”  oraz  zgodnie z przepisami rozporządzenia 
Ministra Budownictwa z dnia 28.06.2006 r. w sprawie określania taryf, 
wzoru wniosku o zatwierdzanie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków ( Dz. U. Nr 127, 
poz. 886 ), zwanego dalej „rozporządzeniem”. 
Taryfowe ceny dotyczą wszystkich odbiorców usług wodociągowo-
kanalizacyjnych świadczonych przez Zakład Wodociągów, Kanalizacji i 
Oczyszczalnia Ścieków " WOD-KAN " sp. z o.o. w Mławie . 
Zgodnie z art. 22 ustawy, taryfy obejmują także ceny za wodę pobraną z 
publicznych studni i zdrojów ulicznych, wodę zużytą do zasilania 
publicznych fontann i na cele przeciwpożarowe oraz do zraszania 
publicznych ulic i terenów zielonych. 
2. Rodzaj prowadzonej działalności       
Zakład Wodociągów, Kanalizacji i Oczyszczalnia Ścieków " WOD-KAN " sp. 
z o.o. w Mławie prowadzi na terenie Miasta Mława działalność w zakresie 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, 
wykonując na podstawie zawartej z Miastem Mława umowy z dnia  23 
grudnia 2010 r. ( z póź. zm.) zadanie własne  gminy w zakresie ujmowania, 
uzdatniania i dostarczania wody oraz odprowadzania ścieków i ich 
oczyszczania za pomocą urządzeń kanalizacyjnych, będących w 
posiadaniu Spółki. 
3.Taryfowe grupy odbiorców usług 
W zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę obowiązuje siedem grup 
taryfowych, odbiorców wody, tj.: 
Grupa W1- Gospodarstwa domowe, właściciele i zarządcy budynków, 
wspólnoty mieszkaniowe, spółdzielnie mieszkaniowe, towarzystwa 
budownictwa społecznego, przemysłowi i poza przemysłowi odbiorcy usług, 
instytucje użyteczności publicznej, gminy na cele określone w art. 22 
ustawy – za wodę pobraną ze zdrojów publicznych, wodę zużytą do 
zasilania publicznych fontann, wodę zużytą do publicznych terenów 
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zielonych, rozliczani  według wodomierza głównego, zgłaszający 
zapotrzebowanie na usługę do 2,5 m³/h. 
Grupa W2 - Gospodarstwa domowe, właściciele i zarządcy budynków, 
wspólnoty mieszkaniowe i lokalowe, spółdzielnie mieszkaniowe, 
towarzystwa budownictwa społecznego, przemysłowi i poza przemysłowi 
odbiorcy usług, instytucje użyteczności publicznej, gminy na cele określone 
w art. 22 ustawy – za wodę pobraną ze zdrojów publicznych, wodę zużytą 
do zasilania publicznych fontann, wodę zużytą do publicznych terenów 
zielonych, rozliczani według wodomierza głównego, zgłaszający 
zapotrzebowanie na usługę do 6 m³/h. 
Grupa W3 - Gospodarstwa domowe, właściciele i zarządcy budynków, 
wspólnoty mieszkaniowe i lokalowe, spółdzielnie mieszkaniowe, 
towarzystwa budownictwa społecznego, przemysłowi i poza przemysłowi 
odbiorcy usług, instytucje użyteczności publicznej, wodę zużytą do zasilania 
publicznych fontann, wodę zużytą do publicznych terenów zielonych, 
rozliczani według wodomierza głównego, zgłaszający zapotrzebowanie 
na usługę do 15 m³/h. 
Grupa W4 - Gospodarstwa domowe, właściciele i zarządcy budynków, 
wspólnoty mieszkaniowe i lokalowe, spółdzielnie mieszkaniowe, 
towarzystwa budownictwa społecznego, przemysłowi i poza przemysłowi 
odbiorcy usług, instytucje użyteczności publicznej, rozliczani według 
wodomierza głównego, zgłaszający zapotrzebowanie na usługę 
powyżej 15 m³/h.  
Grupa W5 - Gospodarstwa domowe w budynkach mieszkalnych 
jednorodzinnych i wielorodzinnych, właściciele i zarządcy budynków, 
wspólnoty mieszkaniowe i lokalowe, spółdzielnie mieszkaniowe, 
towarzystwa budownictwa społecznego, przemysłowi i poza przemysłowi 
odbiorcy usług, instytucje użyteczności publicznej, za wodę pobraną ze 
zdrojów publicznych, rozliczani na podstawie przepisów dotyczących 
przeciętnych norm zużycia wody. 
Grupa W6 - Gospodarstwa domowe w lokalach w budynkach 
wielolokalowych oraz odbiorcy rozliczani według wodomierza 
dodatkowego, mierzącego ilość wody bezpowrotnie zużytej, gminy na cele 
określone w art. 22 ustawy – za wodę pobraną z publicznych studni i 
zdrojów ulicznych, wodę zużytą do zasilania publicznych fontann, wodę 
zużytą do publicznych terenów zielonych. 
Grupa W7 – Gminy na cele określone w art.22 ustawy w zakresie wody 
pobranej na cele przeciwpożarowe. 
 
W zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązuje pięć grup 
odbiorców usług odprowadzania ścieków, tj.: 
S1 - Gospodarstwa domowe, wspólnoty mieszkaniowe, spółdzielnie 
mieszkaniowe, towarzystwa budownictwa społecznego, inne formy 
skupiające zarządzanie budynkami i lokalami mieszkalnymi; 
S2 - Przemysł, usługi, handel, instytucje użyteczności publicznej, inne, do 
1000 mg/l  CHZT; 
S3 - Przemysł, usługi, handel, restauracje, bary, lokale gastronomiczne, 
instytucje użyteczności publicznej w których prowadzone są stołówki i bary, 
inne, o zawartości  1001-1400 mg/l  CHZT; 
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S4 - Gospodarstwa domowe, wspólnoty mieszkaniowe, spółdzielnie 
mieszkaniowe, towarzystwa budownictwa społecznego, inne formy 
skupiające zarządzanie budynkami i lokalami mieszkalnymi, instytucje 
użyteczności publicznej  - dotyczy ścieków wprowadzanych do zbiorowych 
urządzeń kanalizacyjnych, pochodzących ze zbiorników bezodpływowych; 
S5 - Przemysł, usługi, restauracje, bary, stołówki, lokale gastronomiczne, 
inna działalność gospodarcza, instytucje użyteczności publicznej w których 
prowadzone są stołówki i bary, o zawartości do 2500 mg/l  
CHZT - dotyczy ścieków wprowadzanych do zbiorowych urządzeń 
kanalizacyjnych, pochodzących ze zbiorników bezodpływowych . 
 
4. Wysokość cen i stawek opłat 
Na terenie obsługiwanym przez Zakład Wodociągów, Kanalizacji i 
Oczyszczalnia Ścieków „WOD-KAN” sp. z o.o w Mławie obowiązują za 
wodę i ścieki taryfy dwuczłonowe składające się ze stawki opłaty  
abonamentowej wyrażonej w złotych za miesiąc (zł/m-c), która obejmuje 
koszty związane z utrzymaniem w gotowości urządzeń wodociągowych i 
kanalizacyjnych, odczytami i rozliczeniami i ceny wyrażonej w złotych za 
metr sześcienny (zł/m³) dostarczonej wody, odebranych ścieków. 
 
Tabela 1. Taryfy zawierające ceny i stawki opłat za pobieraną wodę z 
urządzeń zbiorowego zaopatrzenia w wodę : 
 

 
Lp. 

 
Wyszczególnienie 

 
Wielkość cen i stawek opłat 

  
Grupa 

taryfowa 
odbiorców 

usług 

 
Rodzaj cen i stawek 

opłat 

 
CENA  

NETTO  
 

 
PODATEK 

VAT  

 
CENA  

BRUTTO 
 

 
1 

 
W1 

 
Cena wody  w  zł / m³ 

 
 2,60 

 
8% 

 
2,81 

 
Stawka opłaty 
abonamentowej w  
zł/m-c 

 
 4,63 

 
8% 

 
5,00 

 
2 

 
W2 

 
Cena wody  w  zł / m³ 

 
 2,60 

 
8% 

 
2,81 

 
Stawka opłaty 
abonamentowej w  
zł/m-c 

 
11,30 

 
8% 

 
12,20 

 
3 

 
W3 

 
Cena wody  w  zł / m³ 

 
 2,60 

 
8% 

 
2,81 

 
Stawka opłaty 
abonamentowej w  
zł/m-c 

 
20,10 

 
8% 

 
21,71 

 
4 

 
W4 

 
Cena wody  w  zł / m³ 

 
 2,60 

 
8% 

 
2,81 
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Stawka opłaty 
abonamentowej w  
zł/m-c 

 
56,30 

 
8% 

 
60,80 

 
5 

 
W5 

 
Cena wody  w  zł / m³ 

 
 2,60 

 
8% 

 
2,81 

 
Stawka opłaty 
abonamentowej w  
zł/m-c 

 
 3,50 

 
8% 

 
3,78 

 
6 

 
W6 

 
Cena wody  w  zł / m³ 

 
 2,60 

 
8% 

 
2,81 

 
Stawka opłaty 
abonamentowej w  
zł/m-c 

 
 3,75 

 
8% 

 
4,05 

 
7 

 
W7 

 
Cena wody  w  zł / m³ 

 
 2,60 

 
8% 

 
2,81 

 
Stawka opłaty 
abonamentowej w  
zł/m-c 

 
      0 

 
8% 

 
0 

   
Tabela 2. Taryfy zawierające ceny i opłaty za wprowadzanie ścieków 
do zbiorowych urządzeń kanalizacyjnych : 
 

 
Lp. 

 
Wyszczególnienie 

  
Wielkość opłaty 

  
 Grupa taryfowa  

odbiorców 
usług 

 
Rodzaj cen i 
stawek opłat 

 
CENA  

NETTO  
 

 
PODATEK 

VAT  
 

 
CENA  

BRUTTO 
 

 
1 

 
  S1 

 
Cena usługi 
odprowadzania 
ścieków  w  
zł/m³ 

 
4,08 

 
8% 

 
4,41 

 
Stawka opłaty 
abonamentowej 
w  zł/m-c 

 
 2,5 

 
8% 

 
2,70 

 
2 

 
S2 

 
Cena usługi 
odprowadzania 
ścieków  w  
zł/m³ 

 
4,20 

 
8% 

 
4,54 

 
Stawka opłaty 
abonamentowej 
w  zł/m-c 

 
5,30 

 
8% 

 
5,72 
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3 

 
S3 

 
Cena usługi 
odprowadzania 
ścieków  w  
zł/m³ 

 
4,45 

 
8% 

 
4,81 

 
Stawka opłaty 
abonamentowej 
w  zł/m-c 

 
  5,3 

 
8% 

 
5,72 

 
4 

 
S4 

 
Cena usługi 
odprowadzania 
ścieków  w  
zł/m³ 

 
5,30 

 
8% 

 
5,72 

 
Stawka opłaty 
abonamentowej 
w  zł/m-c 

 
12,50 

 
8% 

 
13,50 

 
5 

 
S5 

 
Cena usługi 
odprowadzania 
ścieków  w  
zł/m³ 

 
7,70 

 
8% 

 
8,32 

 
Stawka opłaty 
abonamentowej 
w  zł/m-c 

 
12,50 

 
8% 

 
13,50 

 
 
Tabela 3. Stawka opłaty dodatkowej za przekroczenie wskaźnika CHZT 
(chemicznego zapotrzebowania w tlen) w ściekach przemysłowych 
wprowadzanych do urządzeń kanalizacyjnych: 
 

 
Lp. 

 
Wyszczególnienie 

 
Wielkość opłaty 

   
Wielkość 
przekroczenia 

 
Cena 
netto 

 
Podatek VAT 

 
1 

Przemysł, usługi, handel, 

restauracje, bary, lokale 

gastronomiczne, instytucje 

użyteczności publicznej  

w których prowadzone są 

stołówki i bary, inne, 

 o zawartości  1001-1400 

mg/l  CHZT; 

 
 

za każde 14 
mg/l CHZT 

 
 

0,04 
zł/m³ 

 
 
 
wysokość 
zgodna z 
obowiązującymi 
przepisami. 
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2 

Przemysł, usługi, 

restauracje, bary, stołówki, 

lokale gastronomiczne, inna 

działalność gospodarcza, 

 instytucje użyteczności 

publicznej w których 

 prowadzone są stołówki i 

bary, o zawartości 

 do 2500 mg/l CHZT - 

zbiorniki bezodpływowe. 

 
 

za każde 14 
mg/l CHZT 

 
 

0,04 
zł/m³ 

 
Tabela 4. Stawki opłat za przyłączenie do urządzeń wodociągowo – 
kanalizacyjnych, w następujący sposób: 
 

 
 
Lp. 

 
Wyszczególnienie 

Stawka 
opłaty 
netto w 
złotych 

 
Podatek  VAT 

 

1 

Stawka za przyłączenie nieruchomości 

do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej 

 

140,00 

 
Do wartości 
netto dolicza się 
podatek VAT 
obowiązujący w 
dniu sprzedaży 
usługi 

 

2 

 

Stawka za przyłączenie nieruchomości 

do sieci wodociągowej 

 

120,00 

 

3 

Stawka opłaty za każde dodatkowe 

przyłączenie do sieci wodociągowej  

 

75,00 

 

4 

 

Stawka za przyłączenie nieruchomości 

do sieci kanalizacyjnej 

 

115,00 

 

5 

Stawka opłaty za każde dodatkowe 

przyłączenie do sieci kanalizacyjnej 

 

70,00 

 
Stawki opłat za przyłączenie do urządzeń wodociągowo-kanalizacyjnych 
zawierają koszty przeprowadzenia prób technicznych, zgodnie z § 5 ust.7  
Rozporządzenia Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 roku w 
sprawie określenia taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenia taryf oraz 
warunków rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. Wyżej wymienione stawki nie obejmują robót 
przyłączeniowych i materiałów. 
5. Warunki rozliczeń z uwzględnieniem wyposażenia nieruchomości w 
przyrządy i urządzenia  pomiarowe 
Rozliczenia za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków prowadzone są zgodnie z przepisami ustawy i rozporządzenia 
wymienionego w pkt.1 Taryfy. 
 
Podstawą rozliczenia za wodę jest wodomierz główny na przyłączu 
wodociągowym. Ilość wody dostarczonej do nieruchomości ustala się na 
podstawie wskazań wodomierza głównego, a w przypadku jego braku ilość 
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zużytej wody ustala się w oparciu o przepisy rozporządzenia Ministra 
Infrastruktury z dnia 14 stycznia 2002 r. (Dz. U. Nr 8 poz. 70) w sprawie 
określenia przeciętnych norm zużycia wody. 
 
W rozliczeniach z osobami korzystającymi z lokali w budynku 
wielolokalowym oraz z właścicielem lub zarządcą tego budynku należności 
za dostarczoną wodę lub odprowadzone ścieki mogą być regulowane na 
podstawie prognozy ilości usług, które mają być świadczone przez Zakład 
„WOD-KAN” sp. z o.o. w Mławie. Prognoza, o której mowa wyżej, wynika z 
umowy i jest ustalana zgodnie z przepisami dotyczącymi przeciętnych norm 
zużycia wody lub na podstawie średniego zużycia wody w ubiegłym okresie 
rozliczeniowym.  
 
Ilość ścieków od odbiorców wyposażonych w urządzenie pomiarowe ustala 
się w oparciu o ich wskazania.  
W przypadkach braku urządzenia pomiarowego, ilość dostarczonych 
ścieków, zgodnie z art.27, ust. 5 ustawy, ustala się, jako równą ilości wody 
pobranej lub określonej w umowie. 
 
W rozliczeniach ilości odprowadzonych ścieków  ilość bezpowrotnie zużytej 
wody uwzględnia się wyłącznie w przypadkach, gdy wielkość ich zużycia 
ustalona jest na podstawie dodatkowego wodomierza zainstalowanego na 
koszt odbiorcy usług. 
 
W przypadku stwierdzenia nieprawidłowego działania wodomierza 
głównego ilość pobranej wody ustala się na podstawie średniego zużycia 
wody w okresie 3 miesięcy przed stwierdzeniem niesprawności działania 
wodomierza, a gdy nie jest to możliwe - na podstawie średniego zużycia 
wody w analogicznym okresie roku ubiegłego lub iloczynu 
średniomiesięcznego zużycia wody w roku ubiegłym i liczby miesięcy 
nieprawidłowego działania wodomierza.         
 
Zakład "WOD-KAN" sp. z o.o. w Mławie na wniosek odbiorcy usług 
występuje o sprawdzenie prawidłowości działania wodomierza głównego. W 
przypadku, gdy sprawdzenie prawidłowości działania wodomierza nie 
potwierdza zgłoszonych przez odbiorcę usług zastrzeżeń, pokrywa on 
koszty sprawdzenia.  
Odbiorca usług dokonuje zapłaty za dostarczoną wodę i odprowadzone 
ścieki na warunkach i w terminach określonych w umowie. 
6. Warunki stosowania cen i stawek opłat 
6.1.Standardy jakościowe obsługi odbiorców usług 
Określone w taryfach ceny i stawki opłat stosuje się przy zachowaniu 
standardów jakościowych obsługi klientów, które wynikają z obowiązujących 
przepisów prawnych oraz Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków uchwalonego przez Radę Miejską w Mławie uchwałą Nr 
XXXIX/444/2005 z dnia 29 grudnia 2005 r.. 
6.2. Zakres świadczonych usług  
Zakład "WOD-KAN" sp. z o.o. w Mławie świadczy odbiorcom pełen zakres 
usług w zakresie ujmowania, uzdatniania i dostarczania wody za pomocą 
urządzeń wodociągowych oraz odprowadzania ścieków i ich oczyszczania 
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za pomocą urządzeń kanalizacyjnych, będących w posiadaniu Spółki w 
zakresie uzyskanego zezwolenia. 
 

Projekt uchwały był omawiany na Komisji Budownictwa, Gospodarki  
Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju  
Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 
 
 Sekretarz Obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
obowiązującej na terenie Miasta Mława. 

 
 
Rada Miasta w glosowaniu jawnym / 19 głosami za, 2 radnych wstrzymało                

się od głosu / podjęła 
 

UCHWAŁĘ  Nr XXVI / 268 / 2013 
 

w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  
i zbiorowe odprowadzanie ścieków, obowiązującej na terenie Miasta 
Mława  

 
Ad. pkt 8 
 
Naczelnik Wydziału GKiM Urszula Aptowicz przedstawiła projekt uchwały  
w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Mławskiego Przedsiębiorstwa  
Drogowo-Mostowego M.P.D.M. Spółki z o.o. w Mławie. 
 
 Przedmiotem podwyższenia kapitału zakładowego Mławskiego 
Przedsiębiorstwa Drogowo-Mostowego MPDM Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością w Mławie jest wniesienie do Spółki aportem na pokrycie 
udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym następujących składników 
majątkowych: prawo użytkowania wieczystego na okres 99 
(dziewięćdziesiąt dziewięć lat) lat tj. do 18 stycznia 2112r., nieruchomości 
gruntowej składającej się z działek nr 110 i 111 o łącznym obszarze 7,53 ha  
zlokalizowanej we wsi Uniszki Cegielnia, gmina Wieczfnia Kościelna oraz 
przeniesienie prawa własności budynków i urządzeń posadowionych na 
tymże gruncie.  
Miasto Mława nabyło grunty w użytkowanie wieczyste oraz nieodpłatne 
przeniesienie prawa własności budynków posadowionych na tymże gruncie 
na podstawie Aktu Notarialnego Repertorium „A” Nr 417/2013 z dnia 18 
stycznia 2013r. Zawarcie aktu notarialnego poprzedziło spisanie Protokółu  
z rokowań GKiI.6841.1.2012 z dnia 28 grudnia 2012r. w sprawie oddania w 
użytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej bez pobrania pierwszej 
opłaty nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Uniszki-Cegielnia gm. 
Wieczfnia Kościelna oraz nieodpłatne przeniesienie prawa własności 
budynków znajdujących się na tej nieruchomości.   

Nieruchomość stanowi własność Gminy Wieczfnia Kościelna. Budynki i 
urządzenia  posadowione na działce 111 stanowią odrębny przedmiot 
własności i nie podlegały wycenie. Na działce znajdują się budynki i 
urządzenia składające się na bazę Spółki tj: wiata produkcji pomocniczej, 
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wiata warsztatowa, droga dojazdowa, studnia głębinowa, oświetlenie, linia 
elektryczna, węzeł energetyczny, nawierzchnia z płyt żelbetowych, których 
aktualna wartość na dzień 31 października 2012r. wynosi 28 278,85 zł. 
Budynki i urządzenia zostały wybudowane ze środków własnych zakładu 
budżetowego Miasta Mława, działającego pod nazwą Miejska Służba 
Drogowa w Mławie, zlikwidowanego Uchwałą Rady Miejskiej w Mławie Nr 
XVIII/183/2007 z dnia 28 grudnia 2007r. – w sprawie likwidacji zakładu 
budżetowego Miejskiej Służby Drogowej w Mławie w celu przekształcenia w 
jednoosobową spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością  Miasta Mława. 
Następcą prawnym Miejskiej Służby Drogowej w Mławie jest Mławskie 
Przedsiębiorstwo Drogowo-Mostowego  MPDM Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością w Mławie. Miasto Mława posiada 100% udziału  
w ogólnej wartości kapitału spółki – Akt Notarialny Repertorium A Nr 
13/2008 z dnia 2 stycznia 2008r. 

 Na działkach tych planowana jest inwestycja polegająca na 
wybudowaniu nowej siedziby Spółki z pomieszczeniami warsztatowymi, 
zapleczem socjalnym, pomieszczeniami administracyjno-biurowymi oraz do 
prowadzenia działalności statutowej przez Mławskie Przedsiębiorstwo 
Drogowo-Mostowe MPDM Sp. z o.o. w Mławie. 

 Przekazanie nieruchomości aportem umożliwi sprawniejsze 
funkcjonowanie Spółki, inwestowanie w nieruchomość i polepszy warunki 
pracy. Wniesienie aportu wiąże się z  wyceną i spisaniem aktu notarialnego 
na wniesienie aportu pomiędzy Miastem Mława i Spółką.  
 
 Rada Miasta po podjęciu uchwały wyrazi zgodę na podwyższenie 
kapitału zakładowego Mławskiego Przedsiębiorstwa Drogowo-Mostowego 
MPDM Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Mławie z kwoty 2 360 
000,00 zł. o kwotę 285 000,00 zł. do kwoty 2 645 000,00 zł. w ten sposób, 
że tworzy się 285 nowych, równych i niepodzielnych udziałów o wartości 
nominalnej po 1 000,00 zł .  
 Wyrazi zgodę na wniesienie do Spółki aportem na pokrycie udziałów 
w podwyższonym kapitale zakładowym następujących składników 
majątkowych:  

a) prawo użytkowania wieczystego, na okres 99 (dziewięćdziesiąt 
dziewięć lat) lat tj. do 18 stycznia 2112r., nieruchomości gruntowej 
składającej się z działek nr 110 i 111 o łącznym obszarze 7,53 ha  
zlokalizowanej we wsi Uniszki Cegielnia, gmina Wieczfnia Kościelna, 
dla której Sąd Rejonowy w Mławie prowadzi księgę wieczystą  KW nr 
PL1M/00065205/2,  o wartości 257 000,00 zł  prawa własności 
budynków i urządzeń posadowionych na działce nr 111 tj. wiaty 
produkcji pomocniczej, wiaty warsztatowej, drogi dojazdowej, studni 
głębinowej, oświetlenia, linii elektrycznej, węzła energetycznego, 
nawierzchni z płyt żelbetowych o wartości 28.000 zł.  

 
Projekt uchwały był omawiany na Komisji Budownictwa, Gospodarki  

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 
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Radny Janusz Wiśniewski 
projekt uchwały dotyczy podwyższenia kapitału zakładowego i jest to 
skutkiem bardzo dużej pracy jaka została podjęta w celu uregulowania 
własności. To, że gmina stała się wieczystym użytkownikiem jest  bardzo 
pozytywnym działaniem ale jednocześnie podkreślił, że nie jest to cała 
nieruchomość użytkowana przez Przedsiębiorstwo. Dobrze byłoby podjąć 
dalsze wysiłki i uregulować to do końca.      

 
 

Rada Miasta w glosowaniu jawnym jednogłośnie / 21 głosami za /                     
podjęła 

 
UCHWAŁĘ  Nr XXVI / 269 / 2013 

 
w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Mławskiego Przedsiębiorstwa 
Drogowo-Mostowego M.P.D.M. Spółki z o.o. w Mławie. 
 
Ad. pkt 9 
 
Naczelnik Wydziału Geodezji Marek Polak przedstawił projekt uchwały w sprawie 
nabycie nieruchomości. 
 

Przedmiotem uchwały jest niezabudowana nieruchomość oznaczona 
w ewidencji gruntów jako działka nr 272, położona w Mławie przy ul. 
Działdowskiej. Jej położenie zostało przedstawione na wyrysie z mapy 
ewidencyjnej w skali 1:2000, załączonym do uzasadnienia. Nabycie 
nieruchomości następuje do zasobu nieruchomości Miasta Mława 
z przeznaczeniem na cele rozwojowe gminy i zorganizowaną działalność 
inwestycyjną przemysłową, zgodnie ze „Strategią rozwoju Mławy do roku 
2015 (aktualizacja)” (cel operacyjny IV.1.1. Przygotowanie terenów dla 
inwestorów). W sąsiedztwie nabywanej nieruchomości znajdują się 
nieruchomości stanowiące własność Miasta Mława, m.in. nr nr 271/2, 270/3, 
269/3. 

 W wyniku negocjacji uzgodniono z właścicielem nieruchomości 
warunki jej nabycia. 

  
Projekt uchwały był omawiany na Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i uzyskał pozytywną opinię. 
 
 

Rada Miasta w glosowaniu jawnym jednogłośnie / 17 głosami za,                                   
1 osoba wstrzymała się od głosu /  podjęła 
 

UCHWAŁĘ  Nr XXVI / 270 / 2013 
 

w sprawie nabycia nieruchomości 
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Ad. pkt 10 
 
Sekretarz Miasta Mariusz Szczechowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie  
zmiany Statutu Miasta Mława.  
 W dniu 1 stycznia 2012r. weszła w życie ustawa o zmianie ustawy o 
ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych oraz 
innych ustaw (Dz. U. Nr 117 poz. 676). W art. 1 w pkt 4 ustawa wprowadziła 
istotne zmiany dotyczące przesłanek i częstotliwości sporządzania tekstu 
jednolitego aktu normatywnego. Wprowadzono obowiązek opracowywania 
tekstów jednolitych wszystkich aktów normatywnych ogłaszanych w 
dziennikach urzędowych, w tym także aktów prawa miejscowego (uchwał).  
W obecnym stanie prawnym tekst jednolity powinien zostać sporządzony w 
ciągu 12 miesięcy od dnia nowelizacji uchwały.  
 Uchwała Nr LI/ 529/ 2010 Rady Miejskiej w Mławie z dnia 9 listopada 
2010r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Mława była zmieniana 
Uchwałą Nr XVII/ 174/ 2012 Rady Miasta Mława z dnia 24 kwietnia 2012r. w 
sprawie zmiany Statutu Miasta Mława.  
W związku z tym w miesiącu kwietniu br. konieczne będzie podjęcie 
uchwały o ogłoszeniu tekstu jednolitego Statutu Miasta Mława.  
 Aby tekst jednolity Statutu Miasta Mława był aktualny należy obecnie 
dokonać zmian w załącznikach, które w okresie od 9 listopada 2010r. do 
dnia dzisiejszego były wprowadzane uchwałami Rady Miasta Mława. 
 Zmiana załącznika Nr 7 – Wykaz Osiedli Miasta Mława, który 
otrzymał brzmienie załącznika Nr 1 do niniejszej uchwały jest podyktowana 
nowymi nazwami ulic, które uchwałami Rady Miasta Mława zostały nadane 
oraz wykreśleniem ulic nie istniejących (Uchwała Nr XXI /223/ 2012 Rady 
Miasta Mława z dnia 25 września 2012r. zmieniająca Uchwałę Nr 63 
Miejskiej Rady Narodowej w Mławie z dnia 24 marca 1982r. w sprawie 
unormowania nazewnictwa ulic na terenie m. Mława). Ponadto zmienione 
zostały siedziby Osiedli w związku ze zmianą nazw jednostek 
organizacyjnych miasta. 
 Zmiana załącznika Nr 9 – Wykaz jednostek organizacyjnych Miasta, 
który otrzymał brzmienie załącznika Nr 2 do niniejszej uchwały jest 
spowodowana powołaniem Zespołu Placówek Oświatowych Nr 3 w miejsce 
istniejących jednostek: Szkoły Podstawowej Nr 7 im. Zuzanny Morawskiej i 
Miejskiego Przedszkola Samorządowego Nr 3 im. Jana Brzechwy oraz 
wydzieleniem z Miejskiego Przedszkola Samorządowego Nr 4 z Oddziałami 
Integracyjnymi im. Ewy Szelburg Zarębiny – Miejskiego Żłobka. 
  

Projekty uchwał były omawiany dwukrotnie na posiedzeniu Komisji  
ds.Rodziny i Spraw Społecznych, Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Bezpieczeństwa  
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  
i uzyskał pozytywną opinię. 
 
 

Rada Miasta w glosowaniu jawnym jednogłośnie  / 21 głosami za /                   
podjęła 

 
 



 21 

UCHWAŁĘ  Nr XXVI / 271 / 2013 
 

w sprawie zmiany Statutu Miasta Mława 
 
Ad. pkt 11 
  
Sekretarz Miasta Mariusz Szczechowicz przedstawił projekt uchwały w sprawie 
nadania Estradzie w Parku Miejskim w Mławie Imienia Tekli Bądarzewskiej wyrażając  
w ten sposób szacunek i uznanie dla osoby i twórczości urodzonej w Mławie 
kompozytorki.  
  

Tekla z Bądarzewskich Baranowska (1829–1861), pianistka i 
kompozytorka, urodziła się w Mławie jako córka Andrzeja Bądarzewskiego 
oraz Tekli z Chrzanowskich Bądarzewskiej.  

Talent muzyczny Tekli ujawnił się wcześnie. Już jako młoda 
dziewczyna występowała z powodzeniem jako pianistka na koncertach 
dobroczynnych. Do dwudziestego trzeciego roku życia kształciła się 
muzycznie i komponowała w domu rodzinnym. Swoją najpopularniejszą 
kompozycję – Modlitwę dziewicy – Tekla Bądarzewska wydała w wieku  
22 lat. Ta miniatura fortepianowa stała się jednym z najpopularniejszych 
utworów instrumentalnych w XIX wieku. W 1991 roku Międzynarodowa Unia 
Astronomiczna podjęła decyzję o nadaniu imienia polskiej kompozytorki i 
pianistki jednemu z kraterów na Wenus.  
W 2007 roku, z inicjatywy badacza i wielbiciela twórczości Tekli 
Bądarzewskiej Yukihisy Miyayamy, firma fonograficzna King International 
wydała album CD Spełniona modlitwa dziewicy, zawierający 16 
niewykonywanych przez półtora wieku utworów polskiej kompozytorki. 
Zaraz po wydaniu była to trzecia najlepiej sprzedająca się płyta w Japonii.  
W 2012 roku ukazała się pierwsza książka o kompozytorce urodzonej w 
Mławie, autorstwa Beata Michalec, pt. „Tekla z Bądarzewskich Baranowska. 
Autorka nieśmiertelnej La priere d'une vierge. Miejsca, czas i ludzie". 
Publikacja została dofinansowana w ramach projektu Towarzystwa 
Przyjaciół Warszawy przez Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego 
oraz ze środków samorządu Miasta Mława. Tekla z Bądarzewskich 
Baranowska zmarła 29 września 1861 roku. Została pochowana na 
Cmentarzu Powązkowskim w kwaterze 181-1-(27/28).  

 
Z wnioskiem o nadanie Estradzie w Parku Miejskim imienia Tekli 

Bądarzewskiej wystąpiło Towarzystwo Miłośników Twórczości Tekli 
Bądarzewskiej.  
 

 Projekt uchwał były omawiany na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury                       
i Sportu i uzyskał pozytywną opinię. 
 
 

Rada Miasta w glosowaniu jawnym jednogłośnie / 21 głosami za /                  
podjęła 
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UCHWAŁĘ  Nr XXVI / 272 / 2013 
 

w sprawie nadania Estradzie w Parku Miejskim w Mławie Imienia Tekli 
Bądarzewskiej. 
 
Ad. pkt 12 
 
Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na sesji Rady Miejskiej w dniu 
30 stycznia 2013r. została przyjęte bez uwag. 

 
Podjętych zostało 10 uchwał , z tego 7 w trakcie realizacji, 2 wykonane,                       

1 uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dz.U.W.M. 
 

Ad. pkt 13 
 

Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski  przedstawił dwie prezentacje 

dotyczące: 

1. Przebudowa i remont Zabytkowego Ratusza w Mławie przy  

ul. Stary Rynek 19, 

2. Projekt przebudowy, nadbudowy i rozbudowy Miejskiego 

Domu Kultury w Mławie. 

/ powyższe prezentacje stanowią załączniki do protokołu /. 

 
Radny Marek Kiełbiński 
czy nowa Pani Dyrektor MDK  miała jakiś udział w przedstawionym przez 
Pana projekcie dotyczącym modernizacji i rozbudowy obiektu oraz jakie 
podjęła, czy w ogóle podjęła działania odnośnie pozyskania środków. 
 
Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski   

dokumentacja opracowana została w latach 2008-2009. Inwestorem jest 

miasto i to miasto będzie pozyskiwało środki z zewnętrznych źródeł. 

 

Radny Michał Nowakowski 

jaki jest stan własnościowy gruntu na którym usytuowany jest Miejski Dom 

Kultury i czy nie ma żadnych przeszkód żeby podejmować jakiekolwiek 

prace. 

 

Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski   

jest to współwłasność, miasto jest właścicielem większości terenu.  

Przed przystąpieniem do tej inwestycji trzeba okazać się prawem do 

dysponowania tym gruntem i takim prawem miasto dysponuje. 

 
Radny Artur Dębski 
czy w przedstawionej przez Pana kwocie jaka jest przeznaczona na modernizację  
MDK jest również przewidziany remont sali kina. 
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Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski   
w kwocie 4.900 tyś.zł przewidziany jest pierwszy zakres prac i dotyczy budynku 
głównego. Natomiast w przyszłości będzie możliwość kontynuacji w nawiązaniu            
do tego co zostanie zrobione. 
 
Radny Michał Nowakowski 
zapytał, czy Burmistrz Miasta rozważał budowę nowego obiektu i co przesądziło,                   
że zdecydował o jego modernizacji. 
 
Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski   
poinformował, że Rada Miasta poprzedniej kadencji przeznaczyła środki na opracowanie 
dokumentacji, która jest aktualna i Burmistrz podjął działania w celu wykorzystania tej 
dokumentacji. Podczas obrad dzisiejszej sesji Rada przyjęła zmiany w budżecie i to są 
wytyczne dla Burmistrza żeby to realizować. Gdyby były inne wnioski, czy propozycje 
zapewne jako organ wykonawczy postępowałby inaczej. 
 
Radny Michał Nowakowski 
przypomniał Burmistrzowi, który na początku kadencji szumie zapowiadał rewitalizację 
całego centrum miasta. Został przygotowany projekt i poniesione koszty i 
prawdopodobnie termin tego dokumentu już minął. 
 
Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski   

Wyjaśnił, że to nie była dokumentacja tylko koncepcja, która konsekwentnie jest 
realizowana i wykorzystywana przez wszystkich którzy jakiekolwiek prace remontowo-
renowacyjne rozpoczynają w centrum miasta. 
 
Radny Arkadiusz Dłubisz 
podzielił się własną refleksją na temat remontu i modernizacji MDK, ciszy się , że 
budynek ten wreszcie zmieni wizerunek. Zaznaczył jednak, że dla większej liczby 
mieszkańców miasta Miejski Dom Kultury kojarzy się z salą kina i na pewno z 
utęsknieniem będą oczekiwali modernizacji jej sali. Nie sądził, że remont i przebudowa 
MDK nastąpi jeszcze w tej kadencji. 
 
Burmistrz Miasta  
poinformował, że działanie to nie sprowadza się tylko do wyglądu budynku na zewnątrz, 
to również przebudowa w całym obiekcie. Chodzi o to aby zlikwidować bariery 
dostępności dla osób niepełnosprawnych. Wymiana instalacji elektrycznej i innych prac. 
 
Radny Janusz Uniewicz 
poinformował, że w bezpośrednim sąsiedztwie Starego Rynku ul. Spichrzowa 2 znajduje 
się budynek Spółdzielni Mieszkaniowej i w roku bieżącym przewidywane jest odnowienie 
elewacji, co również poprawi estetykę naszego miasta.   
  
Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski w dalszej części przedstawił informację 
z działalności za okres między sesjami: 
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Informacja Wydziału Rozwoju i Inwestycji 
  
- Opracowanie dokumentacji technicznej budowy miejsc postojowych 
przy ul. Przyrynek w Mławie 
Postępowanie ogłoszone przez Wydział Rozwoju i Inwestycji  
Wykonawca: Usługi Projektowe Andrzej Dusiński, ul. Warszawska 1 
lok.19, 06-500 Mława 
Cena: 4 858,50zł brutto   
- Pełnienie nadzoru inwestorskiego nad budową sieci kanalizacji 
deszczowej w ul. Dudzińskiego w Mławie 
Postępowanie ogłoszone przez Wydział Rozwoju i Inwestycji  
Wykonawca: Beata Kozłowska, ul. Zachodnia 16, 06-500 Mława 
Cena: 1 451,40 zł brutto   
- Budowa boisk sportowych przy Zespole Placówek Oświatowych Nr 1 
w Mławie - etap I 
Postępowanie ogłoszone przez Wydział Rozwoju i Inwestycji  
Postępowanie na etapie sprawdzania ofert. 
Podpisane umowy: 
- Budowa kanalizacji deszczowej na odcinku ul. Dudzińskiego w 
Mławie 
Wykonawca: MARBUD Marek Jaworski, ul. Warszawska 46/2, 06-500 
Mława 
Cena: 146 000,00zł brutto   
Data podpisania: 08.02.2013r. 
- Wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na budowę ulicy 
Staszica w Mławie 
Wykonawca: AS-PROJEKT Adam Stypik, ul. Kołobrzeska 50G/15, 80-
394 Gdańsk 
Cena: 9 963,00zł brutto   
Data podpisania: 14.02.2013r. 
- Opracowanie dokumentacji technicznej budowy miejsc postojowych 
przy ul. Przyrynek w Mławie 
Wykonawca: Usługi Projektowe Andrzej Dusiński, ul. Warszawska 1 
lok.19, 06-500 Mława 
Cena: 4 858,50zł brutto   
Data podpisania: 22.02.2013r.  
- Pełnienie nadzoru inwestorskiego nad budową sieci kanalizacji 
deszczowej w ul. Dudzińskiego w Mławie 
Wykonawca: Beata Kozłowska, ul. Zachodnia 16, 06-500 Mława 
Cena: 1 451,40 zł brutto   
Data podpisania: 13.02.2013r. 
 
Pozostałe realizacje Wydziału Rozwoju i Inwestycji 
- WRI realizuje projekt „Świ@t w zasięgu ręki”  dofinansowany z Programu 
Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka.  

- WRI realizuje projekt „INTERNET = świ@t bez barier” dofinansowany               
z Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka.  
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- WRI realizuje projekt „Indywidualizacja procesu nauczania uczniów 
klas I-III mławskich szkół podstawowych”. W szkołach trwają zajęcia              
z dziećmi. 

- WRI realizuje projekt „Cyfrowa szkoła”. Dostarczono pomoce 
dydaktyczne, głównie sprzęt komputerowy dla Szkoły Podstawowej Nr 7          
w Mławie.  

- WRI realizuje cztery projekty polegające na dodatkowych zajęciach 
pozalekcyjnych dla dzieci z trzech mławskich szkół podstawowych (SP 6, 
SP 4, SP 7) w ramach projektu „Dziecięca Akademia Przyszłości”. 
Obecnie trwają zajęcia z dziećmi.  

- Złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Warszawie o dofinansowanie realizacji zadania pn.: 
„Demontaż, transport i utylizacja wyrobów zawierających azbest                      
z terenu miasta Mławy – etap V”. 

- Złożono wniosek na dofinansowanie budowy Boiska przy SP 1, w ramach 
Programu Rozwoju Bazy Sportowej woj. mazowieckiego.  

- Złożono w Mazowieckim Urzędzie Wojewódzkim dokumenty do podpisania 

umowy o dofinansowanie zadania „Budowa nawierzchni ul. Szpitalnej             
i przedłużenia ul. Szpitalnej” w ramach Narodowego Program 
Przebudowy Dróg Lokalnych.  
 

Urząd Stanu Cywilnego 

Sporządzono: 

akty małżeństwa 
7 szt. 

W tym : ślub cywilny – 6 
ślub konkordatowy – 0 
umiejscowione - 1 

akty urodzenia 33 szt. 

akty zgonu 47 szt. 

oświadczenia o uznaniu ojcostwa 7 szt. 

Przyjęto: 

zapewnienia do ślubu cywilnego 3 szt. 

oświadczenie o powrocie do 
nazwiska małżonka rozwiedzionego 

1 szt. 

Wydano: 

zaświadczenia do ślubu 
konkordatowego 

5 szt. 

decyzje w sprawach dotyczących 
umiejscowienia, uzupełnienia lub 
sprostowania danych w aktach stanu 
cywilnego 

5 szt. 

odpisy aktów stanu cywilnego 362 szt. 

Wydział Spraw Obywatelskich 

Przyjęto: 



 26 

wnioski o wydanie dowodu 
osobistego 

286 szt. 

zgłoszenia o utracie dowodu 
osobistego 

16 szt. 

Wydano: 

dowody osobiste 298 szt. 

decyzje i postanowienia w sprawach 
o wymeldowanie 

19 szt. 

 

unieważnienie dowodu osobistego 264 szt. 

wymeldowało się z miasta 35 mieszkańców 

zameldowało się w mieście 27 mieszkańców 

przemeldowania w obrębie miasta 65 mieszkańców 

zameldowało się na pobyt czasowy 
w mieście 

71 mieszkańców innych 
miejscowości 

zameldowało się na pobyt czasowy 
poza miastem 

36 mieszkańców Mławy 

zameldowanie cudzoziemców 9 osób 

urodzenia 23 osób 

Zgony 29 osób 

zawarcie związku małżeńskiego oraz 
zmiany w aktach małżeństwa 

12 aktualizacji 

wszczęto postępowania o 
wymeldowanie z miejsca pobytu 
stałego 

5 postępowań 

udostępnione informacja adresowo-
osobowe 

67 szt. 

 
Wydział Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

Wykaz ważniejszych czynności w okresie od ostatniej sesji  
Rady Miasta Mława 

 

 
Opis czynności 

 

 
Lp. 

 
Decyzje o warunkach zabudowy  

 
8  decyzji 

 

 
Decyzje celu publicznego  

 

1 decyzja 
 

 
Nadanie numeru porządkowego 

nieruchomości 
 

3 zaświadczenia 

 
Dzierżawa nieruchomości  

 

 
 9  umów 
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Nabycie nieruchomości 1 akt notarialny 
 

 
Sprzedaż lokali mieszkalnych 

 
9 aktów notarialnych 

 
Przekształcenie prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności 
 

5 decyzji 

 
RAPORT Z DZIAŁAŃ 

STRAŻY MIEJSKIEJ W MŁAWIE 
2. Przyjęto 112 zgłoszeń od mieszkańców miasta w sprawach 

noszących znamiona popełnienia wykroczenia oraz sprawach 

wnoszących o podjęcie interwencji. 

3. Przekazano 7 zgłoszeń do służby drogowej w sprawie miejsc 

niebezpiecznych, powstałych w wyniku zniszczenia nawierzchni ulicy 

– tzw. wyrwy w jezdni.  

4. Ujawniono 20 zdarzeń za pomocą Monitoringu Miejskiego. Zdarzenia 

dotyczyły: spożywania alkoholu, uszkodzenia mienia, osób leżących, 

bójki, wykroczeń drogowych, nawisów lodowych. 

5. W ramach współpracy z Policją przeprowadzono 11 wspólnych służb. 

6. 6 razy interweniowano w stosunku do osób nietrzeźwych 

przebywających w miejscu publicznym, do których 2 razy wezwano 

karetkę Pogotowia Ratunkowego, 3 osoby przewieziono do Komendy 

Policji w Mławie,  

1 osobę przewieziono do miejsca zamieszkania. 

7. 17 razy konwojowano wartości pieniężne lub dokumenty dla potrzeb 

Urzędu Miasta i jednostek organizacyjnych Miasta. 

8. 2 razy asystowano podczas prowadzenia czynności służbowych 

przez pracowników z innych wydziałów Urzędu Miasta. 

9. Zabezpieczano działanie pracowników MOPS w Mławie (wejście  

do lokalu mieszkalnego) oraz działania Straży Pożarnej (usuwania 

nawisów lodowych, zagrażających bezpieczeństwu osób). 

10. Interweniowano w przypadku 3 uczniów przebywających na 

wagarach – byli to uczniowie mławskiego gimnazjum. 

11. Wyłapano 2 psy, z czego jednego przewieziono do lecznicy zwierząt  

w Mławie, a drugiego do schroniska dla zwierząt w Pawłowie. W tym 

drugim przypadku ustalono właściciela, który odebrał psa, 

jednoczenie poniósł on sankcje karne za to, że pies przebywał w 

miejscu publicznym bez dozoru. 

12. 48 razy nadzorowano osoby skierowane do wykonywanie czynności 

porządkowych przez Sąd. Praca tych osób polegała na usuwaniu 

śliskości i odśnieżaniu chodników. 
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13. 8 razy podejmowano interwencje co do osób bezdomnych, z czego  

6 razy przewożono osoby do Ośrodka dla Bezdomnych w Miączynie 

Dużym. 

14. Ogółem ujawniono i rozliczono 118 wykroczeń. 

 
 
 
Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski  
poinformował, że został przyjęty przez Radę pakiet uchwał tzw. śmieciowych. Została 
zmieniona uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości. 
Przedstawił jakie były poczynione kroki i wykonana praca w celu podłączeń do kanalizacji 
deszczowej. 
Do chwili obecnej każdy podpisywał umowę na odbiór odpadów stałych, a w związku  
z nową ustawą obowiązek ten został scedowany na samorządy.  
Została skierowana prośba Burmistrza o składanie deklaracji przez mieszkańców. 
Podziękował za to , że mieszkańcy potraktowali to ze spokojem i sukcesywnie taką 
informację składają w Urzędzie Miasta. Zastanawiał się w jaki sposób można 
mieszkańcom Mławy pomóc, ale niestety muszą to zrobić osobiście. 
To właśnie ustawa zobowiązała władze miasta , radę miasta do wyboru metody i 
podjęcia uchwał. Metoda została wybrana. Przed tym wyborem jednak kierownictwo 
Urzędu wspólnie z Burmistrzem zastanawiało się jak to będzie w przypadku rodzin 
wielodzietnych, a szczególnie tych które mają problemy finansowe. Rozpoczęła się też 
publiczna dyskusja na ten temat jak sobie z tym problemem poradzić. Mówi się , że jest 
możliwa forma pomocy materialnej dla rodzin w trudnej sytuacji finansowej.  
 Zadawane są pytania przez mieszkańców dlaczego została określona właśnie 
taka stawka. Wyjaśnił, że zostało to przyjęte na podstawie przybliżonych danych i 
zapytaniu kilku firm o koszty odbioru nieczystości. Firma zostanie za kilka miesięcy 
wybrana w drodze przetargu nieograniczonego. 
Zaapelował o spokój i nadmienił, że taka sama sytuacja jest w niemal każdym mieście.  
Zostanie podliczona liczba mieszkańców na podstawie złożonych deklaracji. To właśnie 
od ilości osób zależeć będzie wysokość stawki. Nadmienił, że wszystkim powinno 
zależeć na tym, żeby wysypisko śmieci było jak najbliżej Mławy ponieważ wiążą się z tym 
niższe koszty. 
Jeszcze raz podkreślił, że na barki samorządów zostało rzucone bardzo trudne zadanie  
i nie był to pomysł władzy lokalnej. Musi być wskazane Wojewodzie Mazowieckiemu  
i Inspektorowi Ochrony Środowiska takie składowisko, na którym jest odpowiednia 
efektywność odzysku. Kilkadziesiąt / ok. 50 / składowisk na dzień dzisiejszy kwalifikuje 
się do zamknięcia z powodu braku odpowiedniego odzysku. Jeśli zostanie wyłoniona 
taka firma miasto będzie musiało płacić dodatkowo karę za powstałą różnicę między 
wywiezionymi nieczystościami , a odzyskiem. W trosce o naszych mieszkańców trzeba 
zrobić wszystko żeby tak się nie stało.   
Zwrócił się do mieszkańców o zachowanie spokoju, podawanie rzetelnych informacji 
ponieważ będzie to miało wpływa na koszty związane z wywozem nieczystości. 
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Ad. pkt 14 

 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 
 
 
 Przewodniczący Rady Miasta  poprosił  Sekretarza Obrad o  odczytanie 
zaproszenia jakie zostało skierowane do Rady od Mławskiego Społecznego Komitetu 
Obchodów Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych. 
 
Radny Marek Kiełbiński 
nawiązał do ustawy śmieciowej ponieważ bardzo interesuje to mieszkańców , którzy  
są bardzo zbulwersowani cenami jakie uchwaliła Rada Miasta. Podają przykłady innych 
miast, gdzie ta stawka jest dużo niższa np. Ciechanów, Płońsk. Uważają, że władze tych 
gmin też kierowały się dobrem mieszkańców i dokonywały kalkulacji. 
Firma USKOM posiada wszelkie certyfikaty i można domniemać, że stała się 
monopolistą w regionie. Czy negocjuje Pan Burmistrz z firmą stawki bo może być taka 
sytuacja, że nie będzie to uczciwa kalkulacja kosztów tylko Firma może nastawić się na 
duży zysk. Uważa, że jeśli oferent zaproponował takie stawki to odbiorca na pewno nie 
zaproponuje niższych stawek. 
Nasuwa się pytanie, czy pod tym kątem prowadzone były rozmowy Pana Burmistrza z 
Firmą USKOM. 
 
Burmistrz Miasta poinformował, że od wielu miesięcy trwają rozmowy w tej sprawie. 
W chwili obecnej nie ma twardych argumentów oprócz tego, że trzeba zorganizować 
przetarg. Osobiście jest przeciwny żeby z kimkolwiek ugadywać się i załatwić sprawę. 
Na dzień dzisiejszy zarejestrowanych jest 10 firm musi odbyć się przetarg 
nieograniczony i dziwi się na jakiej podstawie Pan Radny Kiełbiński twierdzi, że 
Firma USKOM jako monopolista wygra ten przetarg.  
Jeszcze raz podkreślił, że na dzień dzisiejszy stawki te są wirtualne, a będą realne  
dopiero po rozstrzygnięciu przetargu. Na cenę ma wpływ wiele czynników i jeśli 
mieszkańcy podejdą do tego w sposób rzetelny i uczciwy to stawki będą niższe. 
 
Radny Janusz Uniewicz 
poruszył sprawę naliczania podatku śmieciowego od ilości osób. Jest to temat 
skomplikowany. Spółdzielnia Mieszkaniowa jako zarządca największy na terenie 
naszego miasta boryka się z tym od wielu lat. Nie ma idealnego wskaźnika, a wskaźnik 
od ilości osób jest bardzo nieprecyzyjny. Nadmienił, że w dniu wczorajszym zostały 
przekazane do Urzędu Miasta deklaracje, z których wynika, że jest to informacja 
nieprawdziwa ponieważ w zasobach Spółdzielni zamieszkuje większa liczba 
mieszkańców.  
Przypuszcza, że taka tendencja będzie się kształtowała na terenie całego miasta.   
 
Radny Michał Nowakowski 
jak wyglądałoby naliczanie podatku śmieciowego gdyby gmina zastosowała system  
od gospodarstwa domowego. 
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Burmistrz Miasta wybór metody od osoby nastąpił wskutek wielu analiz i rozmów.  
Miał to być sprawiedliwy system i gdyby spłynęły rzetelne informacje od mieszkańców  
to stawka byłaby dużo niższa. Poszukiwania zmierzały w kierunku żeby znaleźć 
najbardziej obiektywny sposób. Uważa, że nie powinno przenosić się ciężaru na 
najuboższych mieszkańców domków jednorodzinnych. Rada Miasta większością głosów 
dokonała wyboru właśnie takiej metody, która wydaje się najbardziej sprawiedliwa. 
 
Radny Michał Nowakowski 
jeszcze raz zwrócił się o wytłumaczenie przez Panią Naczelnik Aptowicz jak to by 
wyglądało gdyby opłata naliczana była od gospodarstwa domowego. 
 
 Przewodniczący Rady Miasta Krzysztof Wasiłowski zwrócił się do radnego 
Nowakowskiego o kierowanie pytań do Burmistrza, a nie wyznaczania osób do 
udzielania odpowiedzi. 
 
Radny Michał Nowakowski 
to Pan Panie Przewodniczący powinien zadbać o taką sytuację, aby radny który zadaje 
pytanie na sesji otrzymał pełną odpowiedź, a nie jakieś wymijające zdania, które nie  
mają nic wspólnego z tematem. 
 
Zastępca Burmistrza Janina Budzichowska 
poinformowała, że temat ten omawiany był na posiedzeniach komisji i była podana 
informacja, że dokładnych kalkulacji nie było robionych. Pierwszym co nas odwiodło od 
tego żeby nie była to metoda naliczania od gospodarstw domowych była troska o to, że 
w mieście jest bardzo dużo zabudowy jednorodzinnej gdzie zamieszkuje wiele starszych 
osób. Przyjęcie stawki od gospodarstwa domowego byłoby dla tych osób krzywdzące. 
Na komisjach było mówione, że było to rozeznanie, a nie konkretna kalkulacja.  
Po wielu rozmowach i spotkaniach została zaproponowana metoda od osoby ponieważ 
uznano, że będzie ona korzystniejsza dla mieszkańców. 
 
Radny Jacek Sych 
ustawa wchodzi w życie na początku marca, czy w związku z tym będą konieczne 
nowelizacje naszych uchwał.  
Czy zapisy dotyczące wyposażania mieszkańców w worki i pojemniki na co zezwala 
aktualnie ustawa będą zawarte w specyfikacji.  
Jeśli chodzi o segregację odpadów, która ma być dokładnie kontrolowana nie 
doprowadzi do tego, że mieszkańcy będą zmieniali deklaracje i rezygnowali z segregacji. 
W takim przypadku gmina nie spełni pewnych parametrów jakie będą nałożono. Uważa, 
że należałoby w specyfikacji bardzo precyzyjnie umieścić zapisy korzystne dla 
mieszkańców Mławy. 
 
Skarbnik Miasta Henryk Antczak 
nadmienił, że od roku czasu cały zespół Burmistrza pracuje, rozmawia i wymienia 
poglądy w sprawie ustawy śmieciowej i nie tylko. W tym czasie kiedy były przedstawiane 
projekty uchwał była mowa, że oprócz ustawy wiedza jest w tej kwestii praktycznie 
żadna. 
Proponując stawki było powiedziane, że są to wstępne nasze szacunki, a po kilku 
miesiącach zostanie przeprowadzona analiza i przedstawione szacunki jak to wygląda  
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w praktyce. Do dnia dzisiejszego minęły 3 miesiące i wiadomo tylko tyle, że jest coraz 
większy szum medialny. Ustawodawca znowelizował ustawę, która z punktu widzenia 
Mławy nic nie wnosi. 
Zaznaczył, że nie jest intencją władz miasta narażanie mieszkańców miasta na koszty  
w związku z wywozem nieczystości. Środki z tego tytułu nie mogą być wydatkowane na 
inne cele. 
 
Radny Wojciech Krajewski 
po wysłuchaniu głosów w dyskusji nasuwa się wniosek, że w miesiącu marcu wrócimy do 
zmiany uchwały dotyczącej stawek lub określenia formy pomocy rodzinom ubogim oraz 
zmiany uchwały w kwestii wyposażenia mieszkańców w worki, czy pojemniki. 
 Poruszył również sprawę zamkniętego przejazdu na ul. Kościuszki, minęły już trzy 
miesiące, nie został dotrzymany termin tj do końca m-ca lutego. Nie widać postępu prac,  
a więc pytanie na kiedy wyznaczony jest następny termin. Pojawiła się też kolejna 
przeszkoda, została zamknięta ul. Dworcowa z jakiego powodu i do kiedy będzie 
wyłączona z ruchu. Uważa, że zbyt późno i mało precyzyjnie zostało oznakowane, ze 
jest zmiana ruchu. 
 
Naczelnik Wydziału GKiM Urszula Aptowicz 
poinformowała, że wykonawca wyznaczył termin do końca m-ca lutego, w dniu 
wczorajszym wpłynęło pismo o przedłużeniu terminu do 22 marca br. Powodem są 
niesprzyjające warunki atmosferyczne. 
 
Radny Artur Dębski 
uważa, że jeśli chodzi o uchwały śmieciowe w m-cu czerwcu powinna być duża akcja 
edukacyjna i informacyjna robiona przez Urząd Miasta. Zaangażują się również zarządcy 
nieruchomości i media lokalne. Po przetargu znane będą przewidywalne koszty, ilość 
zadeklarowanych osób i nie ma żadnego w tej sprawie niebezpieczeństwa.  
Wszystkim zależy na tym żeby koszty były jak najniższe. W specyfikacji powinny być 
narzucone warunki i to firma obsługująca powinna zobowiązać się do dostarczania 
mieszkańcom worków na śmieci ponieważ koszt zakupu przez indywidualne osoby byłby 
dużo wyższy.   
 Zapytał, czy doszedł do skutku przetarg jeśli chodzi o dworzec zintegrowany i co 
się w tej materii zmieniło. 
 
Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski 
uwagi i sugestie zgłoszone przez radnych dotyczące ustawy śmieciowej będą wzięte pod 
uwagę , jeśli chodzi o dworzec zintegrowany termin składania ofert jest do końca 
miesiąca.  
 
Radny Arkadiusz Dłubisz 
nadmienił, że rodziny wielodzietne są zaniepokojone wysokimi kosztami związanymi z 
wywozem nieczystości i uważa, że należy porozmawiać w jaki sposób można tym 
rodzinom pomóc. 
 
Radny Michał Nowakowski 
padło na sesji stwierdzenie, że gmina wybierając metodę i stawki kierowała się dobrem 
rodzin wielodzietnych co jest swoistym anachronizmem ponieważ system opłaty od 
mieszkańca jest najmniej korzystny jeśli chodzi o rodziny wielodzietne.  
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Jest to fałszywy przekaz i dlatego pytałem o kalkulacje systemu od gospodarstwa 
domowego ponieważ byłby najkorzystniejszy jeśli chodzi o te rodziny. 
 
Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski 
wyjaśnił, że łatwo obwiniać gminę , a pokazywać dbałość ze strony radnego.  
Fałszywą tezą  jest , że Pan jako jedyny, który walczy o dobro tych rodzin. 
Długo Burmistrz, pracownicy i radni zastanawiali się przed przygotowaniem uchwał,   
jaki wybrać sprawiedliwy i obiektywny system. Podkreślił jaką wielką troskę wykazuje 
Pan radny o rodziny wielodzietne, a lekceważy sytuację pojedynczych gospodarstw 
mających niewielkie dochody jak emeryci i renciści. Są to osoby które w sposób 
odpowiedzialny podchodzą do życia i swoich zobowiązań. Osobiście spotyka się z takimi 
ludźmi, którym często nie wystarcza na życie, a bardzo często nawet na wykupienie 
leków.  
Jest to częsty i poważny problem i po analizie zostało zaproponowane takie rozwiązanie, 
które również zostało przyjęte przez Wysoką Radę. Wybór takiej metody zapewnia to, że 
osoby najuboższe nie będą składy się na rodziny liczące często kilkunascie osób. 
Powtórzył, że trwają rozmowy i poszukiwania formy pomocy tym rodzinom, które takiej 
pomocy będą potrzebowały. Takie rozwiązanie zostanie przez Burmistrza 
zaproponowane ponieważ od początku do końca zajmuje się wszystkimi mieszkańcami  
i nie ma grup uprzywilejowanych. 
 
Radny Michał Nowakowski 
używanie często przez Pana Burmistrza słowa sprawiedliwe jest pojęciem względnym i  
z gruntu nieobiektywnym. 
Podkreślany sposób wyboru uchwały w trosce o rodziny wielodzietne przez Burmistrza 
nie jest zgodny z prawdą. Niezależnie co jeszcze powie Pan Burmistrz fakt jest jeden,  
że ten system zaszkodził rodzinom wielodzietnym. Uważa, że należało podjąć szerszą 
dyskusję i zastanowić się nad wyborem systemu od gospodarstwa domowego.  
Ten system byłby o wiele korzystniejszy dla każdej w Mławie rodziny wielodzietnej.  
    
Burmistrz Miasta Sławomir Kowalewski 
wyjaśnił, że przygotowane były różne propozycje, Rada Miasta kierując się mądrością 
zdecydowała o wyborze takiej metody Są to osoby dojrzałe, radni kilku kadencji, osoby 
ciszące się dużym szacunkiem i zaufaniem społecznym. 
Odbywały się długie dyskusje, podnoszone były różne problemy i na dzień dzisiejszy już 
mamy zmiany i prawdopodobnie będą następne. 
Jeśli zajdzie potrzeba pomocy rodzinom najuboższym i Rada przeznaczy środki będzie 
to realizowane. 
 
Pan Sławomir Stanowski mieszkaniec Mławy zaproponował, żeby w przypadku rodzin 
wielodzietnych wprowadzić opłatę w wysokości 50% stawki dla dzieci do 10 roku życia. 
Uważa, że sposób rozliczania od ilości osób jest właściwą metodą i nie powinno być 
żadnych deklaracji tylko ilość zameldowanych mieszkańców. 
 Jeśli chodzi o Wólkę podkreślił, że w dzielnicy tej jest duży przemysł i powinna  
w większym zakresie korzystać z dofinansowania.  
Nadmienił, że ul. Rynkowa jest zalewana, niszczona jest elewacja budynków i w związku 
z tym prosi o interwencję i przeznaczenie środków w następnych budżetach na 
wykonanie kanalizacji deszczowej. 
 Poruszył też sprawę braku w tej dzielnicy bankomatu i zwrócił się do Burmistrza o 
pomoc i wsparcie. 
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Ad. pkt 15 
 

 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miasta  

Krzysztof Wasiłowski zakończył obrady XXVI sesji o godz.18.00 słowami : 

 

 

„ Z A M Y K A M   O B R A D Y 

XXVI  S E S J I  R A D Y  M I A S T A ” 

 
 

 
 
 
Protokolant:                                                            Przewodniczący Rady Miasta 
Katarzyna Kulesza 

                                                                         inż. Krzysztof Wasiłowski 
 

 


